
PROTOKÓŁ NR 32/09

z posiedzenia Komisji Gospodarki Komunalnej,

które odbyło się 17 kwietnia 2009 roku

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Kowarach (II piętro).

Posiedzenie rozpoczęło się o godzinie 16:00. Uczestniczyli w nim:

Członkowie Komisji:

1. Roman Kołodziej – Przewodniczący Komisji,

2. Anna Klepacz

3. Ewa Pędziwiatr,

4. Genowefa Pohoska,

5. Zofia Ujma,

6. Tadeusz Cwynar,

7. Andrzej Machnica,

8. Henryk Płoński.

Zaproszone osoby:

9. Nawrocki Bartłomiej

10. Mróz Krystyna

11. Górecki Mirosław

12. Tyrawa Piotr

13. Bożena Kozak Sroka

Porządek obrad:

1. Otwarcie posiedzenia.

2. Referendum – wprowadzenie, kiedy?

3. Czystość i porządek w mieście.

4. Sprawy różne.

Ad. 1  Posiedzenie Komisji,  na które przybyła współwłaścicielka BIM-u, pracownica ZEZK-u, Pan 

Burmistrz, otworzył Przewodniczący Komisji.

Ad.  2  Na  temat  wdrożenia  referendum  śmieciowego,  kiedy  zostanie  wdrożone,  rozwiązała  się 

dyskusja. 

Pan Burmistrz stwierdził, że nie została jeszcze uchwalona Ustawa Rządowa odnośnie śmieci, natomiast do 

pracy  po  urlopie  wychowawczym  wróciła  pracownica  Urzędu  P.  Depczyńska  i  na  pewno  zajmie  się 

wdrożeniem w życie referendum śmieciowego. Pan Nawrocki  stwierdził,  że bez odpowiedniego programu 

komputerowego nie sposób ogarnąć wszystkich danych, a niedbale wprowadzone referendum spowoduje, że 

Urząd będzie dopłacać do wywozu śmieci około 30 % ceny. 

P. Tyrawa oznajmił, że bardzo dużo mieszkańców nie płaci za wywóz śmieci, wypełnia nie swoje pojemniki 
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odpadami, a uczciwi płacą. Wynika to z tego, że nie ma przypisanych pojemników do lokatorów. 

Również Radny Machnica zwrócił uwagę na przyporządkowanie pojemników lokatorom. P. Mróz stwierdziła, 

że właśnie pracownicy BIM-u przystąpili do tych działań, problem tkwi w tym, że nie może uzyskać danych o 

wszystkich mieszkańcach (ochrona danych), natomiast za każdą osobę musiałaby płacić 31 zł. Potwierdził to 

P. Nawrocki i skonkludował, że należy szczegółowo przygotować bazę danych i wprowadzając referendum 

mieć już konkretne zaplecze. Na pewno potrwa to 3-4 miesiące, ale będzie zrobione dobrze. 

Również P. Burmistrz potwierdził ten termin, nawet gdyby trzeba było przyjąć jeszcze jedną osobę.

 

 Ad. 3  Odnośnie porządku, a właściwie nieporządku w Kowarach każdy z zebranych miał coś do 

powiedzenia.

Pani  Mróz  -  przedstawicielka  BIM-u  oznajmiła,  że  zgodnie  z  umową  do  15-go  kwietnia  powinno  być 

posprzątane błoto pośniegowe. Ponieważ długo był śnieg, dopiero 6-go kwietnia zaczęto sprzątać. Do końca 

kwietnia BIM ma posprzątać w całych Kowarach.

 

 Ad. 4 W sprawach różnych P. Kołodziej spytał P. Burmistrza o przyszłość ZEZK-u, gdyż w formie w 

jakiej obecnie jest ta firma nie ma szans na przetrwanie.

Burmistrz  oświadczył,  że  zatrudniony  został  Pan  Brzozowski,  który  ma przygotować szczegółową analizę 

funkcjonowania ZEZK-u, zrobić przygotowanie pod przyszłą reorganizację. Pan Brzozowski jest specjalistą od 

tego rodzaju poczynań i na pewno sprawdzi się również w Kowarach.

Aktualna sytuacja ZEZK-u jest zła. Duży wpływ na taką sytuację ma zła windykacja zadłużeń, zła struktura. 

Ponieważ analizy trwają długo, Burmistrz zobowiązał się poinformować radnych o efektach końcowych.

Pan Płoński pytał o zalegający od dwóch lat azbest. Burmistrz mówił, że sprawa została zgłoszona policji, a co 

dalej, to nie wie.

Pan Machnica zgłosił problem parkujących samochody klientów bankomatu na podwórkach z tyłu, czyli od 

ulicy Jagiellończyka. Stwarzają problem mieszkającym tam lokatorom. 

Wszyscy zgodnie stwierdzili, że niezbędna jest kontrola ze strony Urzędu dotycząca podpisanych umów na 

wywóz śmieci. 

Na tym posiedzenie zakończono. 

Wnioski Komisji:

1. Komisja  Gospodarki  Komunalnej  wnioskuje  do  Pana  Burmistrza  o  możliwie  najszybsze 

wprowadzenie w życie referendum śmieciowego. 

2. Komisja Komunalna zobowiązuje P. Burmistrza, aby przez odpowiednich pracowników Urzędu 

dopełnił kontroli podpisanych umów między wszystkimi lokatorami a ZEZK-iem lub firmami zajmującymi 

się wywożeniem śmieci. Należy wyeliminować tych, którzy nie płacą za te usługi a podrzucają śmiecie.

3.  Wnioskujemy  o  ustawienie  zakazu  wjazdu  pojazdów  nie  dotyczy  lokatorów  na  terenie 

usytuowanym  na  tyłach  budynku,  przy  którym  jest  bankomat.  Stawiane  tam  pojazdy  przez  klientów 

bankomatu utrudniają komunikację mieszkańcom. 

4.  Komisja  wnioskuje  o  podjęcie  radykalnych  działań  celem  sprzątnięcia  azbestu,  który  leży  od 

dwóch lat przy strumyku.
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Protokołowała:                                                                                                     Przewodniczący 

Zofia Ujma                                                                                             Komisji Gospodarki Komunalnej
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